
 

 
Výbor  zemědě lstv í  a  ž ivo tn ího p ros tředí  

Zastupi te ls tva  LK  

U Jezu 642/2a • 461 80 Liberec 2 • tel.: + 420 485 226 111• fax: + 420 485 226 362 

e-mail:podatelna@kraj-lbc.cz • www.kraj-lbc.cz • IČ: 70891508 

ZÁPIS Č. 7/2019 
ze zasedání Výboru zemědělství a životního prostředí Zastupitelstva Libereckého kraje  

ze dne 22.8.2019 
 

Přítomni: Mgr. Roman Baran, Jan Bartoš, Jiří Černý, Jan Dvořák, Ing. Jiří Hušek, Jaroslav Křupala, Jindřich 

Kvapil, Michal Rezler, Mgr. Jiří Římánek, David Pražák, Josef Souček, Vladimír Stříbrný, Ing. Zuzana 

Wudyová, Ing. Tomáš Komrzý (tajemník) 
 

Nepřítomni: Ing. Petr Kreisinger, Ing. Petr Kubíček 
 

Hosté: Jiří Lőffelmann (omluven), RNDr. Jitka Šádková, Ing. Tereza Pokorná 
 

Návrh programu zaslaný v pozvánce:   

1. Zahájení 

2. Volba ověřovatele 

3. Schválení programu jednání 

4. Návrh klimatických opatření předložených místními občanskými iniciativami a reakce Libereckého kraje  

- RNDr. Šádková, Ing. Pokorná 

5. Krajský statek Frýdlant, s.r.o. - Výroční zpráva a účetní závěrka za rok 2018 + aktuální situace v procesu 

likvidace společnosti vč. revokace usn. č. 248/19/ZK - RNDr. Šádková, Ing. Komrzý 

6. Dodatek č. 1 ke smlouvě č. OLP/4335/2018 o poskytnutí dotace z FOV LK, PVA - Ing. Komrzý 

7. Změny v projektech Obcí Noviny pod Ralskem a Horní Police podpořených z POV 2018 - Ing. Komrzý 

8. ZR - RO č. 306/19 - úpravy v kapitole 917 08 - Transfery, OŽPZ a poskytnutí dotace z rozpočtu LK Obci 

Svijanský Újezd - Ing. Komrzý 

9. Zpráva o činnosti Výboru Z a ŽP za I. pololetí 2019 - Ing. Komrzý  

10. Různé  

11. Závěr 
 
 

1. Zahájení  
 

Jednání zahájil a řídil Mgr. Roman Baran, předseda Výboru Z a ŽP ZLK. Přivítal přítomné členy a hosty a 

konstatoval, že je Výbor usnášeníschopný.  

 
2. Volba ověřovatele 
 

Ověřovatelem zápisu byl navržen Mgr. Roman Baran, který s návrhem souhlasil.  
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 7/19/VZŽP/46 

Výbor Z a ŽP Zastupitelstva LK volí ověřovatelem zápisu ze 7. jednání Výboru Z a ŽP ZLK Mgr. Romana 

Barana. 
 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 13 PRO: 13 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK:   přijato 

 
3. Schválení programu jednání 
 

Předsedající otevřel diskuzi k návrhu programu, který obdrželi členové Výboru v pozvánce. Nikdo nepodal 

návrh na úpravu programu.  
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Návrh usnesení: 

č. usnesení: 7/19/VZŽP/47 

Výbor Z a ŽP Zastupitelstva LK souhlasí s návrhem programu 7. zasedání.  
 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 13 PRO: 13 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK:   přijato 

 

 

4. Návrh klimatických opatření předložených občanskými iniciativami a reakce Libereckého kraje 
 

Členům Výboru byla v předstihu zaslána důvodová zpráva k problematice včetně návrhu klimatických 

opatření, který byl zpracován místními občanskými iniciativami; reakce LK na tento návrh; shrnutí trendů 

klimatické změny, prognózy pro ČR a hodnocení zranitelnosti ČR a také přehledu realizovaných opatření 

předloženého i v tabulkové podobě. Další informace poskytly vedoucí OŽPZ RNDr. Jitka Šádková a 

pracovnice OŽPZ Ing. Tereza Pokorná. 

Místní občanské iniciativy Rodiče za klima Liberec, Fridays for Future Severní Čechy, Extinction Rebellion 

Liberec a Limity jsme my společně vyzvaly LK k aktivnímu přístupu v adaptaci na změnu klimatu. Byl 

předložen návrh klimatických opatření pro LK, kde hlavními požadavky je: Informovat sebe i veřejnost o 

rozsahu problémů spojených se změnou klimatu, vyhlásit stav klimatické pohotovosti a stanovit klimatickou 

krizi jako politickou a rozpočtovou prioritu č. 1. Materiál zahrnuje také deset konkrétních návrhů pro LK.  

Na národní úrovni je toto téma řešeno v rámci tří strategických dokumentů, kterými jsou Hodnocení 

zranitelnosti ČR ke změně klimatu k roku 2014, Strategie přizpůsobení se změně klimatu v podmínkách ČR 

(Adaptační strategie ČR) a Národní akční plán adaptace na změnu klimatu.  

Zranitelnost ČR vůči projevům změny klimatu je, k referenčnímu roku 2014, hodnocena jako velmi vysoká - 

zejména v oblasti povodní, dlouhodobého sucha a extrémních teplot. Jedním z nejdůležitějších prvků 

zranitelnosti ČR je hospodaření s vodou. Tyto projevy změny klimatu jsou na území LK v posledních letech 

stále častěji zaznamenávány.  

LK dlouhodobě věnuje pozornost zejména retenční kapacitě krajiny. Cíleně se zabývá územím Hrádecka a 

Frýdlantska, které je již nyní ohroženo poklesem vydatnosti dostupných zdrojů pitné vody a celkovým 

vysušováním krajiny v důsledku kumulace vlivů změny klimatu a existence hnědouhelného dolu Turów. 

V rámci energetických úspor investuje do zlepšení tepelně technických vlastností obvodových konstrukcí 

budov, které má ve svém vlastnictví. Od roku 2007 bylo s využitím dotací EU investováno více než 570 mil. 

Kč do snižování energetické náročnosti 35 budov ve vlastnictví LK.  

Vlastním řešením LK je koncepční přístup a to zapracování problematiky změny klimatu do opatření a aktivit 

Strategie rozvoje LK 2021+. Tento dokument je v současné době zpracováván a jeho dokončení je plánováno 

na 6/2020. V návaznosti na to bude zpracován Akční plán adaptace na změnu klimatu v podmínkách LK, 

který bude předložen ZK do konce roku 2020. Oba kroky budou vycházet z výše zmiňovaných národních 

dokumentů v oblasti strategického řešení adaptace na změnu klimatu. 
 

Návrh klimatických opatření pro Liberecký kraj připravený občanskými iniciativami - hlavní body:  
1. Informovat sám sebe i veřejnost.  

2. Vyhlásit stav klimatické pohotovosti. 

3. Udělat z klimatické krize politickou a rozpočtovou prioritu č. 1. 

Konkrétní návrhy: 

a) Přidat se k Paktu starostů a primátorů a zpracovat akční plán pro klima a energetiku (SECAP). 

b) Podpořit v kroku 1 i menší obce v LK.  

c) Podpořit menší obce v realizaci adaptačních a mitigačních opatření. 

d) V souvislosti s předchozím bodem se zaměřit na opatření, která významně podpoří retenci vody v krajině 

(budování remízků, mokřadů apod.), a usnadnit jejich realizaci. 

e) Podpořit rychlou proměnu energetiky podporou obnovitelných zdrojů (větrné elektrárny, solární panely - 

například umístit je na budovy KÚLK, KNL…). 

f) Přejít na dodavatele energie z obnovitelných zdrojů. 
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g) Podpořit nákup elektrobusů u vnitřního dopravce kraje. 

h) Podpořit změnu stravování v krajských školách, nemocnicích a na krajském úřadě - zařadit minimálně 

jeden bezmasý den týdně, rozšířit nabídku vegetariánských jídel. 

i) Odpady - zakázat používání jednorázových plastů na krajských a krajem podpořených akcích; plány 

odpadového hospodářství - zaměřit se na recyklaci místo spalování. Podpořit firmy, které budou odpad 

zpracovávat jako druhotnou surovinu. 

j) Využít zákonodárné iniciativy kraje a navrhnout změny v zákoně o ochraně půdy, které povedou k 

podstatnému omezení používání zemědělské chemie a ke zvýšení podílu půdy obhospodařované v režimu 

ekologického zemědělství. 
 

Reakce LK na návrh klimatických opatření pro LK  

1. Informujte sebe 

Problémy, které přináší změna klimatu, jsou průřezovým tématem, které je v rámci KÚLK řešeno OŽPZ ve 

spolupráci s dalšími odbory. Systém průběžného vzdělávání zaměstnanců zajišťuje vysokou informovanost 

příslušných odborných pracovníků. Politickým zástupcům LK jsou poskytovány pravidelné písemné 

informace o činnosti rezortů. K tématu probíhají jednání v příslušných orgánech kraje.  

Informace o změně klimatu, ze kterých vychází LK, jsou zejména strategické adaptační a mitigační 

dokumenty zpracované na národní úrovni (Hodnocení zranitelnosti ČR ke změně klimatu, Strategie 

přizpůsobení se změně klimatu v podmínkách ČR, Národní akční plán adaptace na změnu klimatu, Politika 

ochrany klimatu v ČR) a hodnotící zprávy Mezivládního panelu změny klimatu (IPCC). Možnosti řešení 

problémů spojených se změnou klimatu se opírají o řadu dalších strategií, koncepcí, zákonů a norem. 

2. Informujte veřejnost 

S rostoucími dopady klimatické změny se toto téma stává ve společnosti stále významnější a téměř 

každodenně je diskutováno v médiích. LK v rámci osvěty tohoto tématu v letošním roce uspořádal krajskou 

konferenci pod názvem Jak zadržet vodu v krajině?. V roce 2020 je plánována krajská konference na téma 

Adaptace měst a obcí na změnu klimatu, kde v rámci programu bude mimo jiné představen Dobrovolný pakt 

starostů a primátorů pro klima a energetiku. Zástupcům místních samospráv bude představeno, co připojení 

se k této mezinárodní iniciativě může přinést za podporu v adaptaci na změnu klimatu a jaké konkrétní 

závazky to obnáší. Pokud tato informační podpora povede ke zvýšení počtu obcí a měst v kraji, které se 

stanou signatářem tohoto paktu, je LK připraven zapojit se v roli územního koordinátora. V současné době je 

na území kraje signatářem pouze Statutární město Liberec. 

Jako zdroj informací souvisejících se změnou klimatu a dlouhodobým suchem v LK je připravován nový 

web. Součástí bude mapový portál, který bude sloužit ke sdílení informací o stavu krajiny z hlediska dopadů 

změny klimatu, lokalitách vhodných/potřebných k realizaci adaptačních opatření a o samotných opatřeních, 

která byla/budou realizována, nebo je o nich uvažováno. 

Téma klimatické změny bude stanoveno jako prioritní při přípravě nové Koncepce environmentálního 

vzdělávání, výchovy a osvěty na období 2021 - 2030 a následně i Akčního plánu EVVO v LK. Nicméně již 

v letošním roce bude osvěta tohoto tématu diskutována se zástupci místních ekocenter v rámci jednání 

poradní skupiny pro EVVO v LK. V roce 2020 bude akcentováno osvětovou kampaní Krajského Dne Země.  

Finanční podpora osvětovým a vzdělávacím projektům na toto téma bude nadále poskytována 

prostřednictvím DFLK, programu č. 8.1 Podpora ekologické výchovy a osvěty. 

3. Vyhlaste stav klimatické pohotovosti 

Přesná definice stavu klimatické pohotovosti či nouze není zakotvena v současné legislativě, je spíše 

deklarací společného názoru napříč rezorty v připravenosti koordinovaně jednat ke zmírnění dopadů změny 

klimatu. Tento krok LK do budoucna nevylučuje, ale vnímá odpovědnost spojenou s tímto krokem a 

upřednostňuje koncepční řešení. 

Projevy počasí v podmínkách měnícího se klimatu významně dopadají i na území LK. Velmi vysoká 

zranitelnost LK je, stejně jako ČR, zejména v oblasti dlouhodobého sucha, povodní a extrémních teplot. 

Jedním z nejdůležitějších prvků zranitelnosti je hospodaření s vodou, proto LK vítá očekávanou novelu 

zákona o vodách (předpoklad od 1.1.2020), která poskytne základní nástroj pro zvládání sucha a nedostatku 

vody - plán pro zvládání sucha. Cílem je zajistit dostatek vody k pokrytí základních společenských potřeb, 

minimalizovat dopady na vodní útvary a hospodářskou činnost. Pro období nedostatku vody budou na vládní 
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úrovni a na úrovni krajů svolávány komise pro zvládání sucha, které s podporou dat z Českého 

hydrometeorologického ústavu budou dle zmíněného plánu rozhodovat o přijetí definovaných opatření. 

4. Udělejte z klimatické krize politickou a rozpočtovou prioritu č. 1 

LK reflektuje, že ochrana klimatu je jednou z prioritních oblastí politiky EU. Je připraven v maximální míře 

podpořit využití finanční podpory z fondů EU na svém území. V programovém období 2021 - 2027 bude 

jedním z hlavních strategických cílů Zlepšení kvality životního prostředí, zavedení nízkouhlíkové ekonomiky 

a adaptace na změnu klimatu, což nastaví trend na globální i národní úrovni. LK je připraven strategicky 

adaptovat region ke zmírnění dopadů změny klimatu, zachovat dobré životní podmínky, uchovat zdravé 

životní prostředí a pokud možno i vylepšit hospodářský potenciál pro příští generace. 

Vlastním řešením LK je koncepční přístup, a to zapracování problematiky změny klimatu do opatření a aktivit 

Strategie rozvoje LK 2021+. Tento dokument je v současné době zpracováván a jeho dokončení je plánováno 

na 6/2020. V návaznosti na to bude zpracován Akční plán adaptace na změnu klimatu v podmínkách LK, 

který bude předložen ZK do konce roku 2020. Oba kroky budou vycházet z výše zmiňovaných národních 

dokumentů v oblasti strategického řešení adaptace na změnu klimatu.    

Konkrétní návrhy z předloženého materiálu budou využity při přípravě této strategie či navazujícího akčního 

plánu. Nicméně již nyní lze uvést, že řada opaření je realizována či připravována. Např.: 

 V roce 2020 bude zorganizována krajská konference na téma Adaptace měst a obcí na změnu klimatu, 

kde v rámci programu bude mimo jiné představen Dobrovolný pakt starostů a primátorů pro klima a 

energetiku. Pokud tato informační podpora povede ke zvýšení počtu obcí a měst v kraji, které se stanou 

signatářem tohoto paktu, je LK připraven zapojit se v roli územního koordinátora. 

 Dlouhodobě je věnována pozornost zejména podpoře retenční kapacity krajiny. LK se cíleně zabývá 

územím Hrádecka a Frýdlantska, které je již nyní ohroženo poklesem vydatnosti dostupných zdrojů pitné 

vody a celkovým vysušováním krajiny v důsledku kumulace vlivů změny klimatu a existence 

hnědouhelného dolu Turów. V rámci DFLK byl v roce 2019 schválen a vyhlášen nový program 8.6 

Podpora retence vody v krajině. 

 V rámci energetických úspor investuje LK do zlepšení tepelně technických vlastností obvodových 

konstrukcí budov, které má ve svém vlastnictví. Od roku 2007 bylo prostřednictvím dotačních programů 

EU investováno více než 570 mil. Kč do snižování energetické náročnosti 35 budov ve vlastnictví LK. 

 V rámci probíhající rekonstrukce budovy D KÚLK byla k projektu vypracována studie na osazení 

fotovoltaiky a v rámci navazující rekonstrukce veřejného prostoru v okolí KÚLK bude na parkovacím 

domě řešena zelená střecha. 

 Společnost Autobusy LK zakoupila první elektrobus STRATOS pro veřejnou dopravu na trase Frýdlant - 

Tanvald (kolem vodárenské nádrže Souš). Do září 2019 probíhá zkušební provoz. 

 V rámci předcházení vzniku odpadů pořídil LK na jaře 2019 vratné nápojové kelímky a testuje jejich 

využití v rámci akcí pro veřejnost. Po ověření je plánováno rozšíření na další akce a sdílení zkušeností 

v rámci dalších samospráv. Finanční podpora dalších místních projektů v oblasti prevence vzniku odpadů 

a kompostování je realizována v rámci DFLK, program 8.5. 
 

Diskuse: 

Baran - Poděkoval OŽPZ za zpracování reakce LK na výzvu občanských iniciativ. Uvedl, že tato výzva na 

něho působí jako hysterie. Podotkl, že požadovat po LK vyhlášení stavu klimatické nouze či zavedení 

bezmasého dne ve stravovacím zařízení považuje za nepatřičné.  

Pražák - Konstatoval, že se k němu, jako k poslanci PS Parlamentu ČR, dostávají obdobné výzvy velmi 

často. Podotkl, že občanské iniciativy kritizují často záležitosti, aniž si zjistí, co daný subjekt v rámci této 

problematiky již realizoval.  

Římánek - Prezentoval náměty z jiných regionů ČR: Jihomoravský kraj si nechal udělat energetický audit 

všech budov v jeho vlastnictví. Hlavní město Praha - Upřednostňuje využívání energie získávané 

z obnovitelných zdrojů.  

Šádková - Konstatovala, že výzva k omezení jídelníčku ve stravovacím zařízení je diskutabilní. Uvedla, že by 

měla být preferována vyvážená strava. Dále informovala o připravované novele zákona o vodách. Nově by 

byly připravovány Plány pro zvládání sucha. 

Souček - Uvedl, že LK má energetické audity na všechny své budovy (je to jeho povinností).  
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Křupala - Vyslovil názor, že tato problematika by měla být řešena na úrovni celé ČR. Měla by se řešit na 

úrovni vlády prostřednictvím změn v zákonech. 

Hušek - Konstatoval, že úkolem občanských iniciativ je upozorňovat na problémy. Na ty by pak měla veřejná 

správa reagovat.  

Pražák - Uvedl, že dle názoru odborníků je současná legislativa v oblasti zacházení s vodou dostatečná. Je 

však třeba nepovolovat žádné výjimky.    
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 7/19/VZŽP/48 (k návrhu usnesení pro 7/ZK/2019/b.80) 

Výbor Z a ŽP Zastupitelstva LK bere na vědomí společnou výzvu místních občanských iniciativ - Návrh 

klimatických opatření pro Liberecký kraj. Výbor Z a ŽP souhlasí s reakcí Libereckého kraje na tento materiál 

a doporučuje Zastupitelstvu Libereckého kraje schválení této reakce.  
 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 13 PRO: 13 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK:   přijato 

 

 

5. Krajský statek Frýdlant, s.r.o. - Výroční zpráva a účetní závěrka za rok 2018 + aktuální situace 

v procesu likvidace společnosti včetně revokace usnesení č. 248/19/ZK 

 

Členům Výboru byla v předstihu zalána důvodová zpráva k problematice včetně výroční zprávy a účetní 

závěrky společnosti Krajský statek Frýdlant, s.r.o. za rok 2018. Další informace poskytli vedoucí OŽPZ 

RNDr. Jitka Šádková a pracovník OŽPZ Ing. Tomáš Komrzý. 

Záměr likvidace společnosti Krajský statek Frýdlant, s.r.o. byl schválen na základě usnesení RK č. 

1469/18/RK ze dne 7.8.2018. Po zajištění podkladů potřebných k likvidaci navrhla na základě usn. č. 

1041/19/RK ze dne 21.5.2019 RK vlastní likvidaci. Následně pak ZK dne 28.5.2019 (usn. č. 248/19/ZK) 

rozhodlo o likvidaci společnosti se zahájením vlastního procesu likvidace ke dni 1.7.2019.  

Navržená likvidátorka společnosti Mgr. Olga Daňková po konzultaci s daňovou poradkyní Janou 

Hlouškovou, která je zároveň ekonomkou společnosti Krajský statek Frýdlant, s.r.o., a po seznámení se se 

stavem společnosti přímo v jejím sídle navrhla rozdělit likvidaci do dvou fází.  

V první „přípravné“ fázi navrhuje Mgr. Daňková pro zjednodušení a urychlení procesu likvidace společnosti 

očistit společnost Krajský statek Frýdlant, s.r.o. od maximálního množství závazků před zahájením vlastního 

procesu likvidace společnosti a rovněž vyjasnit rozsah převáděného majetku pro budoucí využití Střední 

školou hospodářskou a lesnickou Frýdlant (SŠHL). A dále navrhuje jednání o podmínkách převodu 

stávajících zaměstnanců a jednatele statku pod SŠHL a přípravu smluv se subjekty, které bude škola přebírat.      

Vzhledem k výše uvedeným skutečnostem bylo na základě usnesení RK č. 1225/19/RK ze dne 18.6.2019 

navrženo posunutí termínu zahájení likvidace společnosti Krajský statek Frýdlant, s.r.o. do ukončení 

přípravných prací k zahájení likvidace společnosti s předpokladem zahájení formální likvidace ve smyslu 

zákona o obchodních korporacích k 1.1.2020.  

Revokace usn. č. 248/19/ZK v části termín zahájení likvidace společnosti Krajský statek Frýdlant, s.r.o. bude 

zařazena do programu 7. ZK dne 27.8.2019. Součástí materiálu bude návrh nového termínu zahájení 

likvidace společnosti k 1.1.2020.  

Ing. Miroslav Kudrna, ředitel příspěvkové organizace LK SŠHL Frýdlant, která bude majetek společnosti 

Krajský statek Frýdlant, s.r.o. po její likvidaci spravovat, navrhl, že před převzetím majetku provede SŠHL 

inventarizaci majetku zlikvidované společnosti a výstup porovná se stavem vykázaným společností Krajský 

statek Frýdlant, s.r.o. Teprve po převzetí majetku bude rozhodnuto, co si SŠHL ponechá pro potřeby 

odborného výcviku a zajištění provozu v té době již školního statku. 

Dále bude nutné vyřešit převod zaměstnanců společnosti Krajský statek Frýdlant, s.r.o. pod SŠHL a stanovit 

výši jejich platů. Vzhledem ke kvalitě zaměstnanců je všeobecný zájem o jejich udržení.  

Společnost Krajský statek Frýdlant, s.r.o. splácí v současné době 3 úvěry. V rámci přípravy na vstup do 

likvidace provedla společnost TEMA Finance s.r.o. analýzu očekávaných peněžních toků před plánovaným 

vstupem do likvidace. Dle této zprávy nebude problémem kompletní splacení úvěrů nejpozději do 31.12.2019 
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z finančních prostředků společnosti připravované k likvidaci. Sankce za předčasné splacení úvěrů je celkově 

v řádech tisíců Kč.   

Dotace na zemědělskou půdu poskytované prostřednictvím Státního zemědělského a intervenčního fondu 

(SZIF) budou bez jakýchkoliv sankcí převedeny z Krajského statku Frýdlant, s.r.o. na SŠHL.  

Termín ukončení likvidace společnosti Krajský statek Frýdlant, s.r.o. je předpokládán k 31.12.2020.  
 

Diskuse:  

Pražák - Připomněl nutnost dodržet veškeré příslušné termíny při převodu zemědělských dotací 

poskytovaných SZIF na jiný subjekt.  
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 7/19/VZŽP/49 (k návrhu usnesení pro 7/ZK/2019/b.51) 

Výbor Z a ŽP Zastupitelstva LK bere na vědomí výroční zprávu a účetní závěrku společnosti Krajský statek 

Frýdlant, s.r.o. za rok 2018 a aktuální situaci v procesu likvidace této společnosti. Výbor Z a ŽP dále souhlasí 

s revokací usnesení č. 248/19/ZK v části termín zahájení likvidace společnosti Krajský statek Frýdlant, s.r.o. 

a doporučuje Zastupitelstvu Libereckého kraje rozhodnutí o novém termínu zahájení likvidace společnosti ke 

dni 1. leden 2020.  
 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 13 PRO: 13 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK:   přijato 

 

 

6. Dodatek č. 1 ke smlouvě č. OLP/4335/2018 o poskytnutí dotace z Fondu ochrany vod LK, Programu 

vodohospodářských akcí pro rok 2018 Svazku obcí Mírová pod Kozákovem   

 

Členům Výboru byla v předstihu zaslána důvodová zpráva k problematice. Další informace poskytl 

pracovník OŽPZ Ing. Tomáš Komrzý. 

Předmětem materiálu je projednání žádosti příjemce dotace Svazku obcí Mírová pod Kozákovem o změnu 

závazných parametrů projektu pod názvem Obnova vodovodu Svazku obcí Mírová pod Kozákovem 2016 - 

etapa č. 1, které byly schváleny v rámci usn. ZK č. 313/18/ZK ze dne 28.8.2018. LK uzavřel se Svazkem 

obcí Mírová pod Kozákovem smlouvu o poskytnutí účelové dotace z FOV, PVA č. OLP/4335/2018. 
  

Smlouva zahrnuje následující závazné parametry projektu: 
 

název parametru jednotka hodnota 

Obnova vodovodu  m 468,8 

Obnova ovládacího kabelu m 451,8 

Obnova armaturní šachty ks 1 
 

Dle Smlouvy může celková výše účelové investiční dotace činit až 69,93 % z celkových způsobilých výdajů, 

maximálně však 1.984.232,18 Kč. Dosud byla na realizaci akce vyplacena záloha ve výši 90 % z celkové 

přiznané dotace, tj. 1.785.808,96 Kč. Ukončení realizace projektu je do 30.11.2019 a předložení závěrečného 

vyúčtování do 19.1.2020. 

Příjemce podal dne 26.6.2019 žádost o změnu závazných parametrů. Žadatel v žádosti popsal tyto důvody: 

„Z důvodů častých poruch ovládacího kabelu jsme byli nuceni přistoupit k urychlenému náhradnímu řešení, 

protože celková délka kabelu je 737 m (součást etapy č. 1 a 2). V etapě č. 1 se mění pouze 451,8 m, zbylý 

úsek se bude realizovat v příštích letech dle finančních možností. Protože kabel je ve velmi špatném stavu po 

celé délce, rozhodli jsme se umístit na vodojemu Jívina (kde není k dispozici 230VAC) náhradní zdroj 

energie tvořený solárním panelem s autonomním napájecím zdrojem. Dále GSM modul pro přenos poruch, 

stavu systému a stavu hladiny vody od jednotlivých snímačů. Na čerpací stanici Chutnovka bude další GSM 

modul sloužící ke spínání a vypínání čerpadel do vodojemu Jívina, a to na základě výšky hladiny 

v rezervoáru Jívina. Systém doplňování vody bude pracovat nezávisle a automaticky a v případě odchylek od 

normálního stavu bude informovat obsluhu. Tento systém plně nahradí ovládací kabel v celé délce 737 m. Na 

toto řešení nepožadujeme žádné finanční prostředky. Dovolujeme si Vás požádat pouze o vyškrtnutí 

závazného parametru: Obnova ovládacího kabelu 451,8 m.“ 
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Upravené závazné parametry: 
 

název parametru Jednotka hodnota 

Obnova vodovodu  m 468,8 

Obnova armaturní šachty ks 1 
 

Změna závazných parametrů bude mít vliv na cenu stavby a tím i na výši způsobilých výdajů projektu. 

Skutečná výše dotace bude upravena při závěrečném vyúčtování v závislosti na % podílu z celkových 

uznatelných nákladů.  
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 7/19/VZŽP/50 (k návrhu usnesení pro 7/ZK/2019/b.47) 

Výbor Z a ŽP Zastupitelstva LK po projednání souhlasí se změnou závazných parametrů projektu 

podpořeného z Fondu ochrany vod Libereckého kraje, Programu vodohospodářských akcí pro rok 2018 pod 

názvem Obnova vodovodu Svazku obcí Mírová pod Kozákovem 2016 - etapa č. 1 nositele projektu Svazek 

obcí Mírová pod Kozákovem. Z důvodu změny technologie při realizaci projektu je navrhováno vyřadit 

závazný parametr: Obnova ovládacího kabelu - m - 451,8. Výbor Z a ŽP doporučuje Zastupitelstvu 

Libereckého kraje schválení této změny. 
 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 13 PRO: 13 PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK:   přijato 

 

 

7. Změny v projektech příjemců účelové dotace z Programu obnovy venkova 2018 Obcí Noviny pod 

Ralskem a Horní Police 
 

Členům Výboru byla v předstihu zaslána důvodová zpráva k problematice. Další informace poskytl 

pracovník OŽPZ Ing. Tomáš Komrzý.  

Předmětem materiálu je prodloužení termínu ukončení realizace projektu a prodloužení termínu pro doložení 

závěrečného vyúčtování příjemcům dotací z POV 2018 Obcím Noviny pod Ralskem a Horní Police. 

Tyto Obce podaly žádost o poskytnutí dotace z POV pro rok 2018. Termín realizace aktivit daný vyhlášeným 

programem pro rok 2018 byl stanoven od 1.1.2018 do 30.9.2019. Vzhledem k tomu, že podmínka realizace 

projektu do 30.9.2019 je součástí schváleného vyhlášení POV pro rok 2018 je prodloužení termínů za toto 

datum předkládáno RK i ZK k posouzení.  

1) Žádost o prodloužení termínu realizace příjemce dotace z POV 2018 Obce Noviny pod Ralskem  

Poskytnutí dotace na projekt Přestavba č.p. 22 Noviny pod Ralskem na obecní úřad bylo schváleno ZK na 

základě usn. č. 194/18/ZK ze dne 29.5.2018. Mezi LK a obcí Noviny pod Ralskem byla uzavřena smlouva o 

poskytnutí dotace z DFLK č. OLP/4977/2018. V článku III., bodu 4 této smlouvy byl stanoven termín pro 

ukončení realizace výše uvedeného projektu nejpozději do 30.9.2019. ORREP obdržel dne 3.6.2019 žádost 

starostky Obce Noviny pod Ralskem o prodloužení termínu realizace projektu Přestavba č.p. 22 Noviny pod 

Ralskem na obecní úřad do 31.12.2020.  

Celý projekt je rozdělen do několika etap s předpokládaným rozpočtem celé stavby 17 mil. Kč. Důvodem 

žádosti je, že do současné doby se Obci nepodařilo zajistit financování dalších etap a proto nechce zahájit 

stavbu bez zajištění kompletního financování. Z tohoto důvodu žádá o posunutí termínu ukončení realizace 

projektu z 30.9.2019 do 31.12.2020. Uvedená změna nemá vliv na bodové hodnocení projektu. 

2) Žádost o prodloužení termínu realizace příjemce dotace z POV 2018 Obce Horní Police 

 Poskytnutí dotace na projekt Vybudování obslužné komunikace na pozemku p.č. 138/1 bylo schváleno ZK 

na základě usn. č. 194/18/ZK ze dne 29.5.2018. Mezi LK a Obcí Horní Police byla uzavřena smlouva o 

poskytnutí dotace z DFLK č. OLP/5050/2018. V článku III., bodu 4 byl stanoven termín pro ukončení 

realizace výše uvedeného projektu nejpozději do 30.9.2019.  

ORREP obdržel dne 2.7.2019 žádost starosty Obce Horní Police o prodloužení termínu realizace projektu 

Vybudování obslužné komunikace na pozemku p.č. 138/1 do 30.11.2020. 

Obec po obdržení dotace začala zpracovávat projektovou dokumentaci, na jejímž základě bylo zažádáno a 

následně i vydáno stavební povolení. Realizace projektu se komplikuje ze dvou důvodů: 
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a) Během přípravné fáze realizace byly zjištěny nedostatky v projektové dokumentaci a to zejména 

v nedostatečném hydrogeologickém průzkumu a je nutné dodatečně rozšířit projektovou dokumentaci o další 

geologické průzkumy.  

b) Budovaná komunikace obsluhuje tři stavební parcely. Na jedné parcele právě probíhá pokládání 

inženýrských sítí a vodovodní přípojka je projektována středem budované komunikace. Z důvodu realizace 

přípojky stavebníkovými vlastními silami a nikoliv zhotovitelem komunikace, lze očekávat komplikace a 

další zdržení stavby celé komunikace. Stavebník na konci výstavby přípojky musí prokázat splnění zhutnění 

pláně na hodnotu požadovanou projektem.  

Z výše uvedených důvodů žádá starosta Obce o posunutí ukončení realizace projektu z 30.9.2019 do 

30.11.2020. Tento termín dává Obci dostatečný prostor pro úpravu projektové dokumentace, vyřešení 

vodovodní přípojky k pozemku stavebníka a pro eliminaci zdržení z důvodu nepříznivých klimatických 

podmínek v průběhu zimy a jara. Uvedená změna nemá vliv na bodové hodnocení projektu. 
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 7/19/VZŽP/51 (k návrhu usnesení pro 7/ZK/2019/b.52) 

Výbor Z a ŽP Zastupitelstva LK po projednání souhlasí s následujícími změnami v realizaci projektů, které 

byly podpořeny z Dotačního fondu Libereckého kraje, programu č. 2.1 Program obnovy venkova pro r. 2018: 

1) S prodloužením termínu ukončení realizace projektu Obce Noviny pod Ralskem pod názvem Přestavba 

č.p. 22 Noviny pod Ralskem na obecní úřad z 30.9.2019 na 31.12.2020 a s prodloužení termínu pro 

předložení závěrečného vyúčtování tohoto projektu z 19.11.2019 na 19.2.2021, 

2) s prodloužení termínu ukončení realizace projektu Obce Horní Police pod názvem Vybudování obslužné 

komunikace na pozemku p.č. 138/1 z 30.9.2019 na 30.11.2020 a s prodloužením termínu pro předložení 

závěrečného vyúčtování projektu z 19.11.2019 na 19.1.2021.  

Výbor Z a ŽP doporučuje Zastupitelstvu Libereckého kraje schválení těchto změn. 
 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 13 PRO: 13 PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK:   přijato 

 

 

8. Změna rozpočtu - rozpočtové opatření č. 306/19 - úpravy v kapitole 917 08 - Transfery, OŽPZ a 

rozhodnutí o poskytnutí účelové dotace z rozpočtu LK Obci Svijanský Újezd 
 

Členům Výboru byla v předstihu zaslána důvodová zpráva k problematice. Další informace poskytl 

pracovník OŽPZ Ing. Tomáš Komrzý.  

Cílem materiálu je poskytnutí účelové dotace na realizaci třicátého ročníku kulturní akce Slavnosti 

Svijanského piva. Akce, která proběhla dne 13.7.2019, zahrnovala široký hudební program a spoustu atrakcí 

pro děti. Slavnosti každoročně podporují kulturní aktivity a zapojují místní občany do realizace této rozsáhlé 

akce. Výše neinvestiční účelové dotace (30.000 Kč) odpovídá významu a přínosu akce s přihlédnutím 

k možnosti prezentace LK, k dopadu na území LK, velikosti oslovené cílové skupiny, vazbě akce na další 

aktivity v území, historii, tradici a prestiži akce. 
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 7/19/VZŽP/52 (k návrhu usnesení pro 7/ZK/2019/b.50) 

Výbor Z a ŽP Zastupitelstva LK po projednání souhlasí se změnou rozpočtu - rozpočtovým opatřením č. 

306/19 a s poskytnutím účelové neinvestiční dotace z kapitoly 917 08 Transfery, OŽPZ Obci Svijanský 

Újezd na projekt Slavnosti Svijanského piva 2019 do výše 30.000 Kč a doporučuje Zastupitelstvu 

Libereckého kraje schválení této změny rozpočtu - rozpočtového opatření a podpory této akce.   
 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 13 PRO: 13 PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK:   přijato 
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9. Zpráva o činnosti Výboru Z a ŽP ZLK za I. pololetí roku 2019  
 

Členům Výboru byl v předstihu zaslán návrh Zprávy o činnosti Výboru Z a ŽP ZLK za I. pololetí 2019. 

Nikdo nevznesl k navrhovanému textu připomínky. Tato zpráva bude jako písemná informace zařazena do 

programu 8. ZK dne 24.9.2019.  

 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 7/19/VZŽP/53 

Výbor Z a ŽP Zastupitelstva LK po projednání schvaluje Zprávu o činnosti Výboru Z a ŽP ZLK za I. pololetí 

roku 2019. 
 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 13 PRO: 13  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK:   přijato 

 

 

10. Různé 
 

Tajemník Výboru informoval členy Výboru o organizaci dalšího zasedání, které bude částečně výjezdní. 

Jednání bude zahájeno ve čt 19.9. ve 14.00 hod. v budově KÚLK. Po projednání bodů předkládaných do 8. 

ZK bude pokračovat v lokalitě Manušických rybníků na Českolipsku. Tajemník požádal členy Výboru, aby 

svou případnou neúčast na výjezdní části zasedání, popř. využití vlastní dopravy do místa výjezdu hlásili 

pokud možno s co největším předstihem.    

Pražák - Informoval o seminářích připravovaných v PS Parlamentu ČR, které jsou volně přístupné. Dne 17.9. 

se uskuteční seminář k problematice klimatických změn. O dva dny později 19.9. pak proběhne česko - 

izraelský seminář na téma hospodaření s vodou.  

Šádková - Poskytla aktuální informace k problematice plánovaného rozšíření těžby v dolu Turów: MŽP ČR 

připravuje konkrétní témata k odborným přeshraničním konzultacím. PL strana připravila veřejné projednání 

záměru v Bogatynii. Mělo by proběhnout ve čtvrtek 19.9. odpoledne. Uvedla, že v jednání je uskutečnění 

veřejného projednání také na CZ území. Dále informovala, že LK podal podnět ke zrušení změny územního 

plánu Města Bogatynia. PL strana připustila, že přeshraniční jednání s CZ stranou nebyla ukončena. 

Doplnění Stříbrný - Informoval, že PL ministerstvo životního prostředí bude apelovat na Dolnoslezský 

vojvodský úřad ve Vratislavi, aby ke zrušení změny územního plánu Města Bogatynia došlo. Šádková - 

Uvedla, že byl měřen hluk v lokalitách v blízkosti dolu Turów, a to na CZ území v Uhelné a v Oldřichově na 

Hranicích. Limit je 40 dB, naměřeno bylo 30 dB. Doplnění Stříbrný - Na Frýdlantsku se v rámci projektu 

Turów, který je realizován ČGS, rozbíhají procesy měření. Ty jsou prováděny firmou AQUATEST a.s.        
 

 

11. Závěr             
 

Předseda Výboru poděkoval členům za účast a ukončil jednání.               

 

Liberec, dne 22.8.2019  
 

 

 

Zapsal:  Ing. Tomáš Komrzý         

tajemník Výboru zemědělství a životního prostředí Zastupitelstva Libereckého kraje 
 

 
 

Zápis ověřil:  Mgr. Roman Baran  

předseda Výboru zemědělství a životního prostředí Zastupitelstva Libereckého kraje 
 

 
 

Mgr. Roman Baran 

předseda Výboru zemědělství a životního prostředí Zastupitelstva Libereckého kraje 


